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§ 1. Val av protokolljusterare 

Pensionärsrådet beslutade att Viveca Sarman och Ulla Bowallius justerar dagens protokoll. 

 
§ 2.  Tid för protokolljustering 

Pensionärsrådet beslutade att protokollet justeras den 9 september kl. 10.00. Protokollet mailas 

till medlemmarna inför justering. 

 
§ 3.  Föregående sammanträdesprotokoll 2009-08-17 

Pensionärsrådet önskade ett förtydligande kring matlådorna i hemtjänsten. Från och med 1 

oktober kommer matlådorna att levereras från Väderkvarnens vård- och omsorgsboende på 

Norrmalm. Beslut fattades i stadsdelsnämnden den 27 augusti.  

 

Pensionärsrådet tog upp att Färdtjänstens växel är belägen i Estland med kvarstående problem 

med exempelvis språkförbistring. Pensionärsrådet önskar att representant från Färdtjänsten bjuds 

in till sammanträdet i november alternativt under våren 2010.  

 

I övrigt inga synpunkter på föregående protokoll, protokollet läggs till handlingarna.  
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§ 4. Heminstruktör 

Nina Grönblad, enhetschef för Östermalms dagverksamheter, presenterade sin verksamhet som 

består av biståndsbedömd social- och demensdagverksamhet, öppen träffpunkt, heminstruktör 

och vaktmästarservice. Det finns 54 platser i den biståndsbedömda dagverksamheten som nyttjas 

av ca 130 personer.  

 

Lisbeth Jacobs arbetar halvtid som heminstruktör och erbjuder hjälp och träning till synskadade 

personer över 65 år i ordinärt boende. Heminstruktören gör hembesök, ger information per 

telefon samt finns tillgänglig på dagverksamheten. Heminstruktören hjälper även personer med 

synskada som är hörselskadade med hörhjälpmedel och hörapparater. Förvaltningen ser att det 

finns ett ökat behov kring hörselskadade personer och ska se över möjligheten att utbilda 

ytterligare resurs. För att underlätta för äldre med hörselskada att veta var man vänder sig 

kommer förvaltningen att uppdatera broschyren som tagits fram med kontaktuppgifter till 

landstingets verksamheter inom hörselområdet.   

 
§ 5. Demensgrupp i hemtjänsten  

Karin Magnusson, resultatenhetschef för Hemtjänst Östermalm, berättade om hemtjänstens 

demensgrupp som startade 1 september 2009. De sitter i lokaler på Rio servicehus och närmaste 

chef är Christina Skytthammar. De personer som har valt kommunal hemtjänst och som har 

demensdiagnos erbjuds att få hjälp av demensgruppen, i dagsläget ingår ett trettiotal brukare. 

Personalen består f.n. av tio personer som arbetar över hela Östermalm, det är samma personal 

som arbetar dag, kväll och helg för att främja kontinuiteten. Personalen får handledning av en 

Silviasyster och utbildning inom bl.a. demens. Demensgruppen är ett projekt inom ramen för 

stadsdelsnämndens beviljade stimulansbidrag för år 2009 och 2010 och kommer att utvärderas.   

 
§ 6. Ärenden till stadsdelsnämnden 

- Överenskommelse beträffande personer i behov av andningshjälp i hemmet - remissvar  

Pensionärsrådet har tagit del av ärendet och anser att det är positivt att man minimerar 

det olika antal personer som ger den andningshandikappade hjälp i hemmet. Förvalt-

ningen informerade om att det i dagsläget inte finns några personer bosatta på Öster-

malm som berörs av överenskommelsen. Remissbilagan kom inte med i utskicket av 

handlingarna, bifogas protokollet.  

 

- Inrättande av trygghetsboende i Stockholms stad - remissvar 

Pensionärsrådet har tagit del av ärendet och är positiv till inrättande av trygghetsboende 

och ställer sig bakom förvaltningens förslag. Förvaltningen informerade om att ärendet 

sedan utskicket till rådets medlemmar har kompletterats med ett förslag att åldersgränsen 

för trygghetsboende bör höjas till 70 år. Rådet önskade förtydligande kring vad som 

händer med de personer som bor på Rio servicehus när det omvandlas till trygghets-

boende. Det är lediga lägenheter som blir aktuella som trygghetsboende vilket innebär att 

omvandlingen inom en överskådlig framtid inte berör de personer som har servicehus-

lägenhet. Förvaltningen uttalade sig dock med försiktighet kring ett framtida scenario om 

endast några få personer bor kvar med servicehusbeslut inom trygghetsboendet.  

 

- Tertialrapport 2 

Pensionärsrådet har tagit del av ärendet samt de bilagda uppföljningarna av 

Kattrumpstullens och Körsbärsgårdens vård- och omsorgsboenden. Förvaltningen 

sammanfattade det ekonomiska läget då det saknades uppgifter om detta i den 

utskickade versionen av tertialrapporten. Äldreomsorgen beräknar ett överskott om ca 
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30 mnkr. Satsningar kommer att göras bl.a. i form av fler sociala aktiviteter, öppna 

träffpunkter, fortsatt utbildning av personalen i dokumentationssystemen ParaSoL och 

ParaGå samt inköp av nya inventarier till vård- och omsorgsboendena.   

 

Förvaltningen ser för närvarande över möjligheterna att öppna en ny träfflokal i lokaler 

på Banérgatan/Linnégatan. Delar av lokalerna nyttjas idag av förskolan och diskussion 

pågår om lämpligt samutnyttjande, förvaltningen återkommer med mer information.  

 

När det gäller utveckling av samarbetet med frivilligorganisationer är det viktigt att hitta 

samarbetsformer som ligger på rätt nivå för dem som berörs. Förvaltningen tar gärna 

emot förslag på former för samarbete eller idéer på sociala aktiviteter som kan passa 

stadsdelens äldre inom ramen för öppna träffpunkter.   

 

Pensionärsrådet önskade framföra att när det gäller kompetensutveckling av personalen 

bör möjligheten att kunna avancera inom sitt yrke lyftas fram på ett tydligare sätt.  

 
§ 5. Rapport från vård- och omsorgsboenden 

- Ulla Bowallius rapporterade från Dianagården. En hörselslinga har nu installerats i 

samlingssalen. Busshållplatsen är ännu inte flyttad och behov finns att arbeta vidare med 

frågan för att öka tillgängligheten i området.  

 
§ 6. Övriga frågor 

- MAS Lili Briese har bjudits in till sammanträdet den 7 december bland annat för 

information om palliativ vård och malnutrition på vård- och omsorgsboendena.  

 

- Pensionärsrådet tog upp att det anordnas en anhörigdag i Stockholms stadshus lördagen 

den 10 oktober. Det är öppet hus, föreläsningar och underhållning. För mer information 

ring 690 58 36.  

 

- Hanna Markkula kommer att vara föräldraledig från och med oktober och tackade för sin 

tid som pensionärsrådets sekreterare. Hennes vikarie från och med nästa sammanträde blir 

Matilda Ekström Sundberg.   

 

 
§ 7. Nästa sammanträde  

Nästa sammanträde är den 12 oktober 2009. Lokal: ”Hjorten” 

 

 

Sekreterare: Hanna Markkula 

 
                  

 


